
 

 

Poleg zanimivih ter večinoma interdisciplinarnih in za Slovenijo edinstvenih študijskih programov, 
ponujata Univerza v Novi Gorici in širša Goriška za študij edinstveno okolje študentom različnih 
smeri. Umaknjena od vrveža naše prestolnice in drugih večjih mest, nudi Univerza v Novi Gorici 
mirno okolje tako za študij kot tudi za sprostitev. A le kako uro ali dve potovanja z vlakom so od 
Nove Gorice oddaljene nekatere svetovne znamenitosti kot so npr. Benetke, Oglej, pa tudi Bled, 
Lipica, Postojnska jama in druge, še bližja sta hlad Trnovskega gozda in jesenska barvitost Krasa, pa 
tudi do morja se lahko pripeljemo kar s kolesom.  
 
Za študente Okolja, ki domujejo v bivšem slovenskem Šolskem domu v Gorici, ki jim nudi sodobne 
kemijske in biološke laboratorije, ustvarja stik alpskega sveta s Sredozemljem, na Goriškem 
edinstven naravni laboratorij, v katerem lahko proučujejo naravne znamenitosti, biotsko 
raznovrstnost in vpliva človeka nanj. Razteza se vse od Nanosa pa do Skalnice ali Svete gore, ki 
odpira vrata v dolino Soče z njenimi naravnimi lepotami neprecenljive vrednosti.  
 
Ob Soči pa smo že tudi v svetu Simona Gregorčiča in tistih, ki jih zanimajo slovenistika, jezikoslovje 
in kulturna zgodovina. Gorica pa ni le nekdanje prebivališče Goriškega slavčka, tam najdemo tudi 
pomembno jezikoslovno zapuščino patra Škrabca in France Bevk je ustvarjal le lučaj stran od 
sedanjega sedeža Univerze. V novejšem času pa na Univerzi odkrivamo vlogo pesnic in pisateljic, 
kot sta Ljubka Šorli in Pavlina Doljak, ki bi morda ostali zanemarjeni in prepuščeni pozabi, če znanja 
o pomenu njunih literarnih del ne bi prenašali na naše študente. 
 
Nova Gorica in širša Goriška sta gospodarsko dobro razviti, zato imajo študenti gospodarskega 
inženiringa, pa tudi drugih študijskih programov, kar zavidanja vredne možnosti praktičnega 
usposabljanja tako v velikih gospodarskih sistemih, kot so Iskra avtoelektrika, Salonit, Hidria, ali pa 
visokotehnoloških podjetjih na primer Bia separations ali Pipistrel. Najbrž je le malokomu znano, 
da prihaja glavni konstruktor pipistrelovega Taurusa, v svetovnem merilu najboljšega ultralahkega 
letala in prejemnika nagrade NASA, prav z Univerze v Novi Gorici, kjer še vedno tudi poučuje. 
 
In če smo se že ustavili v Ajdovščini, moramo omeniti, da prav tam Univerza v Novi Gorici postavlja 
najsodobnejše laboratorije za področje raziskav materialov, ki so na široko odprti našim 
študentom fizike. Z najnovejšimi elektronskimi mikroskopi in laserjem na proste elektrone se 
bomo brez sramu primerjali z laboratoriji na Institutu Jozef Stefan ali na Kemijskem institutu v 
Ljubljani. Nič manj zanimiva pa ni možnost dela na edinem Slovenskem LIDARskem observatoriju, 
ki smo ga postavili na Otlici, kjer proučujemo transport aerosolov v višjih plasteh troposfere.  
 
Z Otlice pa je prekrasen razgled tudi na vinorodno Vipavsko dolino, ki jo na jugu zapira Kras z 
vinogradi terana, na zahodu pa Griška Brda in tako ustvarjajo najboljše okolje za študij 
vinogradništva in vinarstva kar jih imamo v Sloveniji. Naši študenti in profesorji so nedavno našli 
svoje novo domovanje v obnovljenem dvorcu Lanthieri v Vipavi, kjer pa ne le nadaljujejo izročilo 
Matije Vrtovca, temveč tudi skrbijo za ohranjanje vipavskih avtohtonih sort, kot so Zelen, Pinela, 
Klarnica in druge. Obenem pa so odlični vinarji, o čemer se lahko sami prepričate s pokušino 
univerzitetnih vin.  
 
In tako smo skoraj zaokrožili potepanje po fakultetah in visokih šolah Univerze v Novi Gorici ter 
njihovi okolici. Ne smemo pa pozabiti na visoko šolo za umetnost, kot najmlajšo med njimi, ki pa 
svojih študentov ne more privlačiti izključno z bogatimi opusi Pilona v ajdovski galeriji in Mušiča na 
Dobrovem, saj se usmerja predvsem v digitalne umetnosti in prakse, ki pa se v umetnosti šele 
uveljavljajo. Prepričani pa smo, da bodo naši študenti, ki danes ustvarjajo v prijetnem okolju palače 



 

 

Alvarez v Gorici in orjejo ledino na področju digitalnih umetnosti, za seboj kmalu puščali vidne 
brazde na polju uporabnih in digitalnih umetnosti. 
 
A univerza niso samo odlični pogoji za študij, ki jih kažejo predavalnice, laboratoriji in njihova 
okolica, to smo tudi profesorji in sodelavci univerze pa tudi in predvsem študenti. In na Univerzi v 
Novi Gorici se radi pohvalimo s tem, da nismo le raziskovalna, temveč tudi študentom prijazna 
univerza. To seveda ne pomeni, da vsak študent brez večjega truda diplomira, temveč, da 
študentom pri študiju poleg kakovostnih predavanj in vaj nudimo tudi najboljšo možno pomoč, da 
osvojijo zahtevano znanje in uspešno zaključijo študij. In zato imamo tudi vse potrebne pogoje, saj 
se vsaj v Sloveniji nihče ne more pohvaliti s tem, da lahko za vsakih pet študentov angažira kar 
celega profesorja, predavatelja ali asistenta. Zato na Univerzi v Novi Gorici študenti niso le številke 
v predavalnici, temveč se jim individualno posvečamo praktično od prvega vstopa na Univerzo pa 
do njihove zaposlitve. Naše poslanstvo se namreč ne konča s tem, ko študentu vročimo diplomsko 
listino, temveč ves čas skrbimo za njegov razvoj in kasnejšo poklicno kariero.  
 
Pri tem postaja vse bolj dejaven naš Karierni center, ki ohranja stik s študenti tudi po zaključku 
študija in poleg pomoči pri zaposlovanju tudi zbira podatke o zaposljivosti študentov. Ti kljub 
kriznim časom trenutno kažejo zavidljivih 85% zaposlenih diplomantov v enem letu po diplomi. 
 
Za zagotavljanje čim boljših pogojev študija smo uvedli tudi premostitvene tečaje, kot jih 
imenujemo, ki so brezplačni in so namenjeni dvigovanju nivoja znanja srednješolcev pred njihovim 
vpisom, predvsem na področju matematike, fizike in kemije. In naši bodoči bruci se teh uvodnih 
predavanj v velikem številu udeležujejo. 
  
Poleg tega smo uvedli tutorski sistem za študente, v katerega se lahko prostovoljno prijavijo in je 
nekakšna vzporednica študentski samopomoči, ki jo na poti skozi študij organizirajo študenti sami. 
Tutorji na Univerzi v Novi Gorici pa smo izključno profesorji in predavatelji, kar kaže na 
pomembnost, ki jo pripisujemo tej nalogi. Ob zavedanju, da so študenti odrasle osebe želimo biti 
pri tem kar se da nevsiljivi in neopazni. Smo pa obenem trdno prepričani, da mladi tudi med 
študijem nujno potrebujejo ob sebi osebo, ki ji lahko zaupajo in se nanjo obrnejo po nasvet. To je 
še posebej pomembno v časih, ko govorimo o ekonomski krizi, predvsem pa o krizi vrednot, v 
katero sodi tudi neprimerno vrednotenje ali celo zaničevanje znanja, in v kateri se mladi velikokrat 
soočajo z brezizhodnostjo in pred seboj ne vidijo ravno najbolj svetle prihodnosti.  
 
Ob tem nikakor ne morem mimo spomina na enega mojih učiteljev, četudi še iz časov doktorskega 
študija v Združenih državah. Ko smo pričakovali zanimivo znanstveno predavanje je prof. Warner 
na naše presenečenje začel predavati o Billiyu the Kiddu in skozi njegovo zgodbo o pomenu 
mentorstva. Njegovo sporočilo pa je bilo, da Billly gotovo ne bi postal eden najslavnejših 
revolverašev, če bi v prelomnih trenutkih ob sebi imel prave ljudi in resnične prijatelje. In podobno 
kot Billy, se na poti skozi življenje vsakdo sreča s številnimi razpotji. Odločitev o tem po kateri poti 
naprej je še posebej težka za mlade, saj se obe od možnih poti prepogosto zdita enako dobri ali pa 
celo slabša od možnih boljša od one druge. Ob takih odločitvah je že majhen namig v pravo smer 
ključnega pomena. In prav v točki odločanja o nadaljnjem izobraževanju vidimo pomembno vlogo 
staršev. Ostaja seveda dejstvo, da je dokončna odločitev glede študija vedno v rokah bodočega 
študenta. A če ste v času svojega izobraževanja in študija pogrešali prav to, kar študentom nudimo 
na Univerzi v Novi Gorici, smo prepričani, da boste Vašim otrokom znali pravilno namigniti in 
svetovati. 
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